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MODERNÍ ZBRANĚ

Po roce 2010 se na 
mezinárodním trhu začínají 
objevovat nové ruské 
výrobní firmy, které mají 
snahu vyrábět zbraně na 
pokud možno špičkové 
nebo alespoň nikoli 
průměrné úrovni. Začalo to 
větrovkami, které se k nám 
běžně dovážejí, anebo se 
tu některé i vyrábějí. Pak 
Rusové přišli s výkonnějšími 
a náročnějšími zbraněmi.

S politikem za zády
Na veletrhu IWA v Norimberku se 

v roce 2013 objevila firma Orsis, jejíž 
hlavní nabídku tvoří kulovnice, přede-
vším kulovnice taktické, čili odstřelo-
vačky, byť většinou určené pro sport. 
Orsis je značka firmy Promtechnologie, 
která, pokud můžeme věřit internetu, 
vlastně nic jiného než zbraně nenabí-
zí. Slovo Orsis pak vzniklo z ruského 
pojmu oružejnyje sistěmy (zbraňové 
systémy). 

Podle oficiální verze, kterou firma 
šířila, za firmou Orsis stáli velmi silní 
domácí investoři, kteří nechtějí být 
jmenováni. Neoficiální verze, které 
můžeme a nemusíme věřit, říká, že 
rozhodující osobou mezi těmito inves-
tory má být Dmitrij Rogozin. To je od 
roku 2011 místopředseda vlády Ruské 
federace a předseda vojensko-průmy-
slové vládní komise. V každém případě 
podnik měl a má vynikající vztahy se 
státem. O tom, že ruský vicepremiér je 
v této firmě zaangažován, svědčí také 
skutečnost, že jeho syn Alexej (nar. 

MGR. JAN TETŘEV

Orsis
přišel pod Ještěd 

Orsis byl ve chvíli, kdy jsme firmu 
poprvé potkali, skutečně nový ruský 
podnik, vzniklý nejspíš někdy v roce 
2010 takříkajíc na zelené louce nebo 
spíš na ruině jakési tovární budovy. 
K tomu, aby takhle mladá firma moh-
la dva roky po svém vzniku vystavo-
vat v Norimberku skutečně špičkové 
kulovnice včetně odstřelovaček, ov-
šem musela mít za sebou velký balík 
peněz a, což je v Rusku asi nezbytné, 
politickou podporu. Politika a peníze 
se tam mají rády ještě o něco víc než 
u nás. 

�� Mladí Orsisové T-5000 spásají trávník v objektu Zbraní Liberec


